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Szeged levegőjének 
védelme 

Ülést tartott a megyei tanács végrehajtó bizottsága 
Tegnapi, dr. Perjési László ros környékén kiemelten vé- hajtó bizottságának munká-

tanúcselnök elnökletével tar- dett kategóriába sorolja a járói készült beszámolót is, 
tott ülésén a Csongrád me- Fehér-tót és közvetlen kör- s megállapította, hogy mun-
gyei tanács végrehajtó bi- nyékét. Újszegeden a liget, kájuk az utóbbi években so-
zottsága számos témát vi- a tornacsarnok, a gyermek- kat javult. Amellett, hogy a 
tátott meg. Közülük Szege- kórház, a sportpálya, az megyei tanács végrehajtó bi-
den minden bizonnyal az MTA biológiai központ, a zottsága jó néhány javasla-
tarthat leginkább számot az közeljövőben felépülő Kö- tot tett s határozatot hozott 
érdeklődésre, hogy a testület JÁL-székház, valamint a a makói tanácsi munka to-
döníött a város és a kör- József Attila Tudomány- vábbi javítására, döntés szü-
nyék egyes övezeteinek le- egyetem intézményeinek letett arról is, hogy meg 
vegötisztaság-védelmi beso- együttes területét. Ebben a kell vizsgálni a városi bel-
rolásáról. városrészben — összhangban vízproblémák megoldásá-

A Minisztertanács 1973- Szeged általános rendezési nak lehetőségeit. Az előzetes 
ban hozott rendeletet arról, tervével — még a szigorú számítások szerint ehhez 
hogy az ország egész terüle- normák alapján is biztosíta- mintegy százmillió forintra 
tét a levegő tisztaságának ni lehet a megkövetelt leve- lenne szükség. A határozat 
védelme szempontjából ka- gőtisztaságot. szerint év végéig tervet-kell 
tegóriákba kell sorolni. A a szegedi oldalon is te- kidolgozni a megoldásra, s 
megyei tanács vb tavaly de- kiniélyes területekel sorol a z országos szervek segítsé-
cem bérben döntött Szeged- a határozat a kiemelten vé- Sét is kérni kell. 
nek és környékének kivéte- dett kategóriába, kezdve a A végrehajtó bizottság 
level a megye területeinek klinikáktól a tudományegye- megvitatta a pénzügyi osz-
besorolásáről. Szegedre vo- tem és a tanárképző főiskola tály beszámolóját is a tava-
natkozóan még 1972-ben intézményein és épületein lyi pénzügyi ellenőrzések ta-
flóntés született, ám az ak- át a Dóm térig. Ehhez ter- pasztalatairól. Határozatában 
kor elfogadott levegotiszta- mészetesen az is szükséges, a bizottság intézkedett az 
sag-védcimi besoroláson az hogy a városrészben műkő- ellenőrzések tervszerűségé-
időközben életbe lépett ren- d ő széntüzelésű kazánokat nek és hatékonyságának to-
delkezeseket figyelembe vé- átalakítsák, mert csak úgy vábbi javítása érdekében. A 
ve változtatni kellett. Ezért i ehet biztosítani, hogy a le- vita közben többen is hang-
^ S ^ g e d i Tervezővál la la t a vegő minősége megfeleljen súlyozták, hogy nagy szük-

ség van minden területen a 
belső ellenőrzés további ja-

az általános városi, telepü-
lési normáknál nagyobb le-
vegőszennyezést megengedő 

a szigorú szabályoknak. 
Egyéb védettségű — tehát 

megyei tanács vb építési, 
közlekedési és vízügyi osz-
tályának megbízásából új 
tervet készített a város és a 
környék levegőjének védel-
mére, félhasználva a koráb-
bi tervet, az azóta végzett — területként sorolta be a 
műt zeres vizsgálatok ered- végrehajtó bizottság a nyu-
ményeit, valamint a meteo- g a t i iparkörzet összefüggő te-
rológiai szakvéleményeket. rületét, valamint az algyői 

Az övezetek besorolásánál olajmezőt. Kivétel viszont az 
alapelvként szolgált, hogy a iparövezet rókusi része, 
teleoülések egész területét amely beékelődött a lakóte-
védett területnek kell te- rületbe, attól nem választja 
kinieni, s ezen belül kell e l a szabványban előírt zöld-
megszabni, mely övezeteket sáv. Ezért ebben a vúros-
soroiják kiemelten védett, részben be kell tartani a 
vagy egyéb kategóriába. Az védett területre előírt le-
SZTV által készített terv vegőminőségi normákat, 
alapján a végrehajtó bízott- Megvitatta a testület a 
ság úgy döntött, hogy a r á - makói városi tanács végre-

vitására. 

Megszüntetik 
az elmaradást 

Jól ba l adnak a par t fa l építői 
A Tisza jelenlegi alacsony 

vízállása kedvez a szegedi 
árvédelmi partfal építési 
munkálatainak. Az úgyneve-
zett rőzsepokrócot ilyen kis 
víznél lehet beépíteni és kő-
vel megszórni. Sajnos, a 
tavaly egymást követő há-
rom magas árhullám akadá-
lyozta az. Alsótiszavidéki 
Vízügyi Igazgatóságnak ezt a 
nagyszabású munkáját, 
amellyel 1979-re, a nagy sze-
gedi árvíz százéves évfordu-
lójára el kell készülni. 

Csonka László, az ATIVI-
ZIG szegedi szakaszmérnök-
ségének vezetője arról tájé-
koztatott, hogy jó ütemben 
haladnak a munkákkal és 
sikerült megszüntetni a ta-
valyi lemaradást is, amelyet 
a tartósan magas árhullá-
mok idéztek elő. A kitűzött 
szakaszon tavaly elvégezték 
a folyamszabályozási és 
mederbiztosítási munkák je-
lentős részét: lefektettek 43 
ezer 405 négyzetméter rőzse-
pokrócot, amelyre rászórtak 
70 ezer 30 tonna terméskö-
vet. 

A Móra Ferenc Múzeum és 
a Lenin körút északi vége 

mázták Fajka Lászlónak, az 
ATI VÍZIG mérnökének újí-
tását. Ennek lényege, hogy a 
helyszínen készitett vasbe-
ton támfal helyett előregyár-
tott házgyári paneleket 
használnak fel. Ebből a pa-
nelből eddig közel 800-at 
építettek be. Jelentősége 
még az újításnak, hogy az 
előregyártott panelek a vá-
rosképi szempontból is elő-
nyösebbek. Csonka László 
azt is elmondotta; annak ér-
dekében, hogy a Tisza-par-
ton végighúzódó sétányt mi-
nél kisebb mértékben kelljen 
megbontani, különöseri a 
klinikák előtti szakaszon, 
úgynevezett résfal alapozást 
végeznek. Ennek kivitelező-
je, alvállalkozásban a Víz-
ügyi Építő Vállalat. 

A tavalyi etlmaradást jó-
részt már megszüntették a 
partfal építői. Ebben az év-
ben a múzeumtól a Lenin 
körút északi végéig befeje-
zik az ú j támfal építését és 
elkészül a Lenin körúti fel-
járó is. A folyamszabályo-
zási munkák sorában a köz-
úti hídtól a délre eső szaka-
szon terítenek le 16 ezer 

közötti szakaszon majdnem négyzetméter rőzsepokrócot, 
teljesen elkészült a felső és beépítenek mintegy 30 
szögtámfal, amelynek építé- ezer tonna terméskövet.. Az 
séhez felhasználtak 650 köb- elkészült ú j támfal szaka-
méter vasbetont. Itt alkal- szán egyúttal megépítenek 15 

Kollégiumi tanácskozás 

üz ipar és a mezőgazdaság 
együttműködése 

Paradicsomvonal a tsz-ben — Vetnek a határban 

Bács és Csongrád megye 
tíz felsőoktatási intézménye 
tizenkilenc kollégiumának 
Képviselői gyűltek össze teg-
nap, kedden, a Szegedi Or-
vostudományi Egyetem 
Apáthy-kollégiumában. A 
két megye területi felsőokta-
tási kollégiumi munkaközös-
sége tanácskozást rendezett 
a kollégium részvételének le-
hetőségeiről a politikai és 
közéleti tevékenységben. 
Előkészítője volt ez a meg-
beszélés az intézmények és 
kollégiumok következő hó-
napokban lezajló program-
jainak. Megbeszélték a XI. 
pártkongresszusra, hazánk 
felszabadulasának 30. évfor-
dulójára és a forradalmi if-
júsági napok rendezvényei-
re megszabott feladatok vég-
rehajtásának koordinálását. 

A kollégiumi tanácskozás 
elnöke, dr. Berencsi György, 
a SZOTE rektorhelyettese 
köszöntötte a résztvevőket, 
vázolta a tanácskozás jelen-
tőségét és a kollégiumok 
szerepét a felsőoktatási in-
tézményekben. Vitaindító 
előadást dr. Bagdi Sándor, 
az MSZMP Csongrád me-
gyei bizottságának munka-
társa' tartott. Szólt a kollé-
giumokban folyó politikai-
közéleti tevékenység fontos-
ságáról. Megállapította, hogy 

a szocialista nevelés egyik 
legfontosabb bázisa, a szo-
cialista demokrácia nagy-
szerű gyakorlótere a kollé-
gium. Emlékeztetett a szo-
cialista hazafiság és interna-
cionalizmus. az ifjúságpoli-
tikai és nőpolitikái határoza-
tok lényegére, majd a tava-
szi évfordulókra felkészülés 
feladatairól szólt. Ezt köve-
tően Simola István, a Bács 
megyei KISZ-bizottság mun-
katársa és Koczor Lajos, a 
KISZ Csongrád megyei bi-
zottságának munkatársa 
csatlakozott a vitaindító elő-
adáshoz. A vitában a kollé-
giumok képviselői mondták 
el észrevételeiket, tapaszta-
lataikat, elképzeléseiket. 

Kohászok 
sikere 

A Salgótarjáni Kohászati 
Üzemek az idén négyezer 
tonna hidegen hengerelt fi-
nom acéllemezt exportálnak 
a szocialista országokba: a 
legtöbbet Bulgáriába és Ro-
mániába. Az első negyedév-
re esedékes ezen tonna már 
„elment" rendeltetési he-

i lyére. 

Tegnap befejezték a tavaszi kalászosok vetését a fábiánscbcslyéni Kinizsi Tsz-bcn. 
Képünkön: Utolsót fordulnak a vető gépek. 

A Szegedi Konzervgyár 
partneri kapcsolatai Csong-
rád és Békés megye mező-
gazdasági nagyüzemeivel mái-
többnyire három-, illetve öt-
éves szerződéseken alapul-
nak. A hagyományosnak 
mondható együttműködésnek 
köszönhető a termeltetési 
tervek túlteljesítése. A zöld-
borsónak 2 ezer 213 hektárt 
kötöttek le és erről a terü-
letről 7 ezer 96 tonna árut 
várnak. Egyedül az Oroshá-
zi Állami Gazdaság több 
mint félezer hektárt haszno-
sít zöldborsóval. Mivel a ta-
lajok felmelegedtek, az első 

j szakaszban megkezdődött a 
vetés. A gyár határozza meg, 
hogy milyen faj ták magja, 
milyen sorrendben és idő-
potban kerül földbe. 

A legnagyobb tömegű árut 
32 ezer 555 tonnával a pa-
radicsom képviseli. Ez az 
eredetileg tervezett .mennyi-
séget tízezer tonnával halad-
ja meg. Előre gondolva az 
átvétel és a feldolgozás fo-
lyamatosságára, a Szegedi 
Konzervgyár kooperál a bé-
késcsabai társüzemmel, és 
tárgyalásokat folytat más 
gyárakkal is. A legjelentő-
sebb paradicsomos gazdasá-
gok a szegedi járásban talál-
hatók: a rúzsai Napsugár, a 
i'orráskúti Haladás Tsz, va-
lamint a mórahalmi Haladás 
Szakszövetkezet. Az idén el-
ső ízben a rúzsai közös gaz-
daságba paradicsomvonalat 
helyeznek ki mosó- és zúzó-
bcrendezésekkel. Ezzel teher-
mentesítik a szegedi feldol-

gozó gépsorokat majd a 
csúcsforgalmi időszakban 
Rúzsáról tartálykocsikkal 
szállítják be a zúzalékot, 
amelyből végső termék,, sű-
rítmény készül. 

Ezernégyszáz tonna kon-
zervipari zöldbabra szólnak 
az eddig megkötött szerző-
dések. Minden valószínűség 
szerint még további négy-
száz tonna termelésére vál-
lalkozik a Felgyői Állami 
Gazdaság. A termelési kedv 
növeléséhez hozzájárul az a 
kedvezmény, hogy a több 
évre szerződő gazdaságok a 
gépek vásárlásához ártámo-
gatásban részesülnek. 

A megye valamennyi kö-
zös gazdaságában végzik a 
tavaszi munkákat, dolgoznak 
a gépük. 

szivárgót. Viszonylag nem 
sokan dolgoznak a partfal 
építésén, de sok gépet fog-
lalkoztatnak. A folyamos 
munkák megkezdésével az itt 
dolgozók létszáma azonban 
mintegy 200-ra emelkedik. 

A törökbecsei duzzasztómű 
közeli üzembehelyezése sür-
getővé tette a Tisza-part né-
hány szakaszának megerősí-
tését, ahol a víz ereje akti-
van rombol. Ezek közé tar-
tozik a tiszaszigeti partbizto-
sitás is, amely ugyancsak a 
szegedi szakaszmérnökség 
feladata. Ehhez a munkához 
is hamarosan hozzákezdenek. 
Az idén mintegy 5 és fél 
millió forint értékű munkát 
terveznek elvégezni. Először 
az úgynevezett alapvonalig 
megtisztítják a hullámteret a 
bedőlt vagy bedőlni akaró 
fáktól, majd azt követően 
kezdenek hozzá a folyamsza-
bályozáshoz. 

Ennél a munkánál rőzse 
helyett műanyagszövetet fek-
tetnek le, majd arra szór-
ják a terméskövet Az ú j 
módszert korábban ugyanis 
az újszegedi oldalon az úgy-
nevezett Malina-féle part-
szakaszon már kipróbálták jó 
eredménnyeL A tiszaszigeti 
partbiztosításnál ezzel a 
módszerrel dolgoznak. Ezen 
a részen mintegy 1 kilométer 
hosszan végeznek az idén 
partbiztosítást, a hátramara-
dó részt pedig jövőre fejezik 
be. 

L. F. 

Lázár György 
előadása 

Szegedev 
A JATE József Attila Kol» 

légiuma diákbizottsága meg-
hívásának eleget téve tea 
nap, kedden Szegedre látó 
gatott Lázár György, ai 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának tagja, a Miniszterta-
nács elnökhelyettese. Az 
egyetem vezető képviselői, a 
diákbizottság tagjai fogadták. 
Ezután Lázár György a Jó-
zsef Attila kollégisták népes 
táborának időszerű kérdések-
ről tartott előadást, s vála-
szolt a hallgatók kérdései re. 

A minisztertanács elnökhe-
lyettese tegnap, az esti 
órákban visszautazott Buda-
pestre. 

Korszerűsített 
bútorgyárak 

Befejeződött a zalai bútor-
ipar, a Zalaegerszegi és a 
Nagykanizsai Bútorgyár re-
konstrukciója, a korszerű 
technológia kialakítása és al-
kalmazása. A két gyár mint-
egy 250 millió forintot köl-
tött a fejlesztésre, aminek 
eredményeképpen ugrássze-
rűen nőtt a zalai bútoripar 
termelése. 

A két nagy zalai könnyű-
ipari üzem 1975-ben annyi 
bútort állít elő, amivel 70— 
80 ezer lakószobát lehet be-
rendezni. 


